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Website: http://www.livingislands.org.hk/
關於本請願書

「島嶼活力行動」現正進行簽名運動，反對在南大嶼山離岸石鼓洲對開海上興建人工島及綜合廢物處理設施。

石鼓洲是南中國海上自然群島的一部分，育養著豐富及種類繁多的動植物。該島距離長洲約 3公里; 長沙及塘福泳灘約 5公里，此兩泳灘最近更被憲報公佈為香港最佳泳灘。
擬興建的焚化爐位於填海得來佔地30公頃的「海洋生態棲息地」上，其煙囪高150米，並擬建一人工海上防障圍繞此人工島，加上從市區運輸廢物到此，對南大嶼山海岸線及長洲一帶將帶來極嚴重的負面影響。

這不單影響成千上萬在該區享用郊野公園的遊客，對當地居民、野生動物和環境亦造成極大的傷害。

廢物焚化本來就存在許多問題，選擇在一個擁有天然美景的大自然作該用途只會產生更多不能解決的問題，百害而無一利。這實在是一個不智的決定，而非由邏輯或廣泛民眾的需求所驅使。然而，在龍鼓灘發電廠附近的曾咀煤灰湖興建垃圾焚化爐才是可接受的選擇。由於該處現已有相關基礎設施處理巿區廢物，在該處多興建一座焚化爐更能符合經濟效益及對環境影響減至最少。
據「島嶼活力行動」的估計, 若選址在石鼓洲興建焚化爐, 政府需額外多花高達 100億港元的建築費用，需要多2年的時間才能建造完成，此舉實在無助於現時香港對廢物處理問題的急切性。
若香港必須再興建焚化爐以處理廢物處置問題，政府必須作出正確決定並尋找一處對香港有經濟效益且對環境造成最少破壞的地方。
請簽署此請願書，讓政府知道你們的關注。
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Website: http://www.livingislands.org.hk/
Petition submitted by Living Islands Movement 
Please help us protect Hong Kong’s environment and save HK$ 10 billion by signing this petition:

LIM is campaigning against plans to locate an IWMF (Integrated Waste Management Facility) incineration plant on an artificial island at Shek Kwu Chau, off the coast of South Lantau.

This island is a part of the natural archipelago of islands in the South China Sea, and has a rich and diversified flora and fauna. The Island is around 3 km from Cheung Chau, and around 5 km from Cheung Sha and Tong Fuk beaches, both recently described as two of the best gazetted beaches in Hong Kong. 

The proposed incinerator buildings with a chimney of 150 metres sited on 30 hectares of reclaimed marine habitat would dominate the open seascape. The man-made sea defences around it and the traffic delivering and removing the urban waste would have a serious negative impact on the whole of the adjacent South Lantau coastline and Cheung Chau. 

The impact will be felt by the many thousands of holidaymakers who currently enjoy the Country parks every week, and local residents, wildlife and the environment will all be adversely impacted by the proposed construction,  

Incineration of waste has many problems.  Locating an incinerator in an area of great natural beauty creates more problems and solves none.  It is a senseless decision, not driven by logic or the needs of the wider populace. An acceptable alternative exists at the Tsang Tsui Ash Lagoons, close to the Black Point Power Station. This location has existing infrastructure for dealing with urban waste, and is located next to a power station, making more economic sense whilst having a marginal additional environmental impact.

The cost of construction at Shek Kwu Chau will be far higher (LIM estimates by as much as HK$10 billion) and it will take 2 years longer to complete. This makes a nonsense of the Government’s aim for an urgent and efficient solution to the waste problem in Hong Kong.  

We, the undersigned, strongly object to the proposed construction of a waste incinerator on an artificial island adjacent to Shek Kwu Chau Island.

We petition the Chief Executive and the Secretary for the Environment to intervene to reconsider the current proposal of the Shek Kwu Chau site for the location of the incinerator.
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